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 الملخص:
 قتل الغلط هعقوةته في الفقه الإسلاني دراسة نقارىة"هذا التحث ةعيوان " 

ىتضهو نعيى الجياىة، هالقتل، هقتل الغلط ، هالعقوةة التي حددها الشارع لهذا 
اليوع نو القتل، هالفرق ةييه هةيو أىواع القتل الأخرى كها جاء في كتب المتقدنيو 
نو فقهاء المذاهب الأرةعة، هقد توضل التاحثان إلى أن قتل الغلط  ىختلف عو قتل 

تختلف ةاختلاف اعتتار ىوع قتل الغلط، كها ةيو الخطأ، هالعقوةة المترتتة عليه 
 القاىون الوضعي قتل الغلط  نو قتيل قتل العهد، هرتب عليه عقوةته. 

 

 القتل، الغلط، الدىة، كفارة القتل.      كلمات مفتاحية:  

Error - Killing and its Punishment 
Abstract: 

This research, entitled “ Error - Killing and its Punishment”, includes the meaning of 

felony, and killing and error - killing, and the punishment that the legislator delimits 

(determines identifies) for this type of killing, the difference between it and the other 

types of killing as stated in the books of the former (previous) jurists  from the jurist 

of the four creed ( doctrines). 

The researchers came to the conclusion that error – killing differs from  killing by 

mistake, and its consequent  punishment is depending on  the type of error – killing. 

The  positive law  considers  error – killing as killing  on purpose ( intentional killing) 

and makes its punishment accordingly. 
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